
Referat.  

Bestyrelsesmøde i Avlsforeningen Den Jydske Hest  mandag d. 

4.december 2023 kl. 10.00 hos Helle Dalsgaard, Nymarken 18, Ullits, 

9640 Farsø  

Deltagere fra bestyrelsen: Helle D, Jørgen E, Helle H, Søren B, Anna T, Henrik J, Julie 

N(delvis på teams) 

Fra lokalforeninger: Maja, Angelica, Marlene R.   

Dagsorden. 

Orienteringspunkter: 

1. Godkendelse af referat fra 08.08.2023 .(alle) 

Godkendt.  

2. Evaluering af hoppekåring samt føl- og plageskue (alle) 

Pladsen i Skærbæk, ok men ikke meget plads i cafeteria.  

Gørlev, græs ikke slået. Udstillere lidt utilfredse.  

Lydighedstest løfte ben, vi diskuterer skemaet og pointgivning.  

Vi drøfter prøven for slæde, opstart osv.  

Det vil være en god ide med en video der viser øvelserne mens der fortælles 

om øvelserne.  

Vi beslutter at alle lydighedstest får en revurdering og skema evt justeres.  

Det skal være let forståeligt at læse skema og give point.  

Søren laver opdateret program for slæde, langeliner, løfte ben.  

Anna laver opdateret for rideprøve. Husk at skriv hvilken dato det er 

redigeret.  

Det laves klar så det kan drøftes på møde efter generalforsamling 2024.  

 

3. Assistenter Landsskue 

Lotte og Uffe vil gerne igen. Vi takker ja.  

 

4. Diverse nyt fra formanden (HD)(landsskue) 



Vi skal huske fokus på etiske retningslinjer til vores arrangementer, vi 

diskuterer hvem der skal sige fra i situationen og hvad accepteres. Herunder 

brug af pisk osv.  

 

5. Medlemsorientering (SB) 

Punktet tages sammen med økonomi.  

Vi drøfter antal medlemmer som er faldet de senere år. vi snakker om 

hvorfor. 

 

Betalinger, mobilepay har lavet mindre ændringer.  

 

Bruger medlemskab, hvad får man for medlemskab.  

Opdateret fælles kalender fortsætter.  

 

Honorarer til bestyrelsen beslutter vi er uændret i 2023. skal bekræftes årligt. 

Evt ved konstituering.   

 

Kan vi gøre mere for at italesætte og anerkende den indsats folk lægger i 

show og lydighedstest. 

Vi drøfter den store indsats der lægges i show, og hvad forventer vi af 

hinanden. Forventes der at man fra Sjælland deltager i show i Herning? 

De er mere end velkomne, men det er også forståeligt at man ikke deltager i 

to store show hvert år.  

 

6. Økonomi dels hoppekåring men også samlet (SB) 

Vi drøfter økonomi, ok vi ikke laver overskud. Så vil folk måske også nemmere 

bakke op økonomisk. Vi skal ikke bygge yderligere kapital op i foreningen.  

 

7. Genresource (HD) 

Der laves opdaterede retningslinjer.  

Fremover ikke en særskilt samarbejdsaftale.  

Stadig 1000kr for hopper og 3000kr hingste.  

Hvis der skal indstilles en ny til genresource udvalget bakker vi op om Helle H.  

 



8. Beretning (HHT) 

Mangler oversigt over lydighedstest. Når den er med laves udkast der sendes 

til korrektur.  

Vi drøfter pris og fysisk bog eller elektronisk.  

 

Vi drøfter hvor mange der sendes ud og skal vi fortsat sende. Eller skal de 

hente ved et bestyrelsesmedlem. Vi fortsætter som nu, afhentning ved 

bestyrelsen og send til resten.  

Det undersøger om vi evt. kan sælge noget fra hjemmesiden.  Mulighed, men 

koster mere i gebyrer.  

 

9. OK aftalen, orientering (HD) 

Vi har fået 6400kr. Det giver mere hvis man har app.  

App er let og fungerer. Det reklamerer vi for.  

 

10. Nyt fra Landsudvalget (HD)  

Vær obs på aktivister ved arrangementer.  

Heste udleder metan, foulum har lavet et projekt. Resultat er ca 1/15 del af 

det køer udleder.  

Reg. af flytninger for korte ture. Der kommer måske justeringer.  

Formanden i udvalget trækker sig, han er indstillet af LF. Der skal indstilles ny 

fra LF, Henrik spørger om nogen har forslag han kan indstille. Det er der ikke.   

Diskussion om dyreetisk råds udtagelser om ridning.  

Opfordring til ikke at kommentere heste velfærd på soc medier.  

 

 

11. Hingstekåring d. 02.03.2024 på Ålestrup Ridecenter(HD)se bilag nedenunder 

Se bilag.  

 

 

12. Hjemmesiden samt facebook ris og ros (JN+AT) styring fremadrettet 

Fremvises den nye brochure. Den er rigtig flot, godt arbejde.  

Der er QR koder. Det virker fint. Giver muligheder. 

Der er trykt 1000stk. De er klar til uddeling.  



Der er en enkelt sponsor, Martha Voss. Vi kan evt bruge hende til et kursus 

eller lign.  

Vi kører en konkurrence på FB hvor folk byder ind med et slogan. Gave til 

vinderen. 

Der er oprettet profil på instagram. Der er rigtig mange visninger.  

Der kommer info i beretning om div medier hvor vi er tilstede.  

 

 

Diskussions punkter:  

1. Fremtidig base for Fælles hingsteopdræt – forløb/afslutning evaluering 

Søren B: det fungerede godt sidst. Vil gerne igen. Men min 5 stk. det tror vi 

der er plage nok til.  

 

2. Forsikring en opdatering. Faktura lokalforeninger 

Vi gennemgår de lokale foreninger der skal have en faktura.  

Vi drøfter hvordan forsikring dækker hvis der sker uheld på dyrskue hvor 

foreningen har lavet show. Afklares med Jørgen Kold.  

 

3. Evaluering af vores dommerkursus. For lidt og for meget 

Det gik godt, gode tilbagemeldinger. Et par efterlyste et kursus om udtryk og 

begreber som de ikke kendte. 

En havde opfordring til bestyrelsen om mere ensretning i bedømmelsen.  

Det er drøftet og taget til efterretning.    

 

 

 

Beslutningspunkter: 

1. Nye dommerseminarer 

Vedr dommerkursus/seminar opfordres lokalforeningerne til at afholde 

bedømmelses aftner lokalt for mindre grupper, med det lokale 

bestyrelsesmedlem som leder. 

 



2. Indkomne forslag (HD)   

Forslag til vedtægtsændringer. Indsendt af Jesper Sørensen d. 30nov. 

Forslagene læses op.  

 

”Krav om dommerkursus for alle dommere”.   

 

”Etiske retningslinjer”. 

Forslag om at der tilføjes i vedtægter et afsnit om etiske retningslinjer med 

mulighed for bortvisning og eksklusion af foreningen.  

 

Forslag fra Jesper Sørensen om en central kåringsplads vest for storebælt.  

 

3. Dagsorden generalforsamling 3. februar 2024 (HD+alle) se bilag 

Kontingenter og gebyrer: 

Vi opkræver fremover 500kr for hingste til kåring, med virkning fra 2024.  

Datoer hoppekåring. Gørlev 14 sep, revsø 15 sep, viborg 28 sep. Nordjylland 

afventer dato.  

 

 

4. Brugsweekend 2024 30-31 juli og 1 aug. Dato:  

Angelica fortæller der er fundet et sted. Tæt på Gørlev.  

Priser indhentes pt og fremlægges på generalforsamling.  

Det praktiske er under planlægning, evt mulighed for lån af vogne.  

 

5. Evt. og næste møde  

Angelica foreslår videoer til soc. medier eller youtube.  

Vi har tidligere lavet film med henblik på at formidle viden om den jydske 

hest. Men der skal gerne laves flere de skal ligge ovennævnte steder så de kan 

findes.  

 

Ved handel med jyder husk send info til lokalforening og avlsforening. Så de 

kan blive medlemmer.  

 



Vi drøfter æresmedlemmer. Vi beslutter at udnævne Aksel Poulsen på 

generalforsamling i 2024.  

 

 

Bilag vedr. hingstekåring 2. Marts 2024 

Vi forventer ca. 7 hingste.  

 

Finderup/Ålestrup Ridecenter 

-Begge dele er bestilt 

Sidste tilmelding 20. januar 2024 

 

Lokalforeningerne deltager. Bestyrelsen har overvejet følgende punkter, der 

ønskes taget op til debat.   

 

1. Brugsweekend 2024 tid sted, praktiske forhold mv 

-se tidligere i referat.   

2. Show Herning ideer??? 

-Der drøftes om man kan ”låne” koncept og remedier fra et show i 

Roskilde.  

3. Dommerseminar – evt aftensmøder lokalt med lokalt bestyrelsesmedlem, 

som underviser, hvor der gennemgåes 2-4 heste et privat sted?? 

-vi prøver det. Lokalforeninger skal tage initiativ.  

4. Evt. 

 

 


